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BR.0012.8.4.2023 

Protokół posiedzenia 
Komisji Rozwoju Miasta i Inwestycji 

Rady Miasta Gliwice kadencji 2018-2023, przedłużonej do 30 kwietnia 2024 r.  
w dniu 18 kwietnia 2023 r., godz. 17.00 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Procel otworzył posiedzenie Komisji, powitał 
zebranych radnych oraz gości. Zaproponował przyjęcie następującego porządku obrad: 

1) Opinia do całości „Sprawozdania z wykonania budżetu miasta Gliwice za rok 
2022 r. oraz informacji o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego na 
dzień 31.12.2022 r.” 

2) Druki sesyjne. 

3) Sprawy bieżące. 

4) Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

5) Wolne wnioski.  

Nie zgłoszono uwag do zaproponowanego porządku obrad. 

W posiedzeniu udział wzięli: Agnieszka Dylewska – Skarbnik Miasta, Iwona Pylypenko-Wilk 
– Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego. 

Ad 1) Opinia do całości „Sprawozdania z wykonania budżetu miasta Gliwice za 
rok 2022 r. oraz informacji o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego 
na dzień 31.12.2022 r.” 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Procel zwrócił się z prośbą do Pani Skarbnik 
o przedstawienie informacji w przedmiotowym temacie. 
 
Skarbnik Miasta Agnieszka Dylewska przekazała, że Sprawozdanie jest zgodne 
z zapisami Ustawy o finansach publicznych. Zostało ono w ustawowym terminie, tj. do 31 
marca, przekazane Radzie Miasta, a także Regionalnej Izbie Obrachunkowej. Dodała, że 
jest to dokument bardzo obszerny, dane przestawione zostały w tabelach, a także w formie 
opisowej. Formuła Sprawozdania jest taka sama, jak w latach poprzednich. Poinformowała, 
że dochody rozpisane zostały według źródeł, a wydatki rzeczowe według działów. 
Rozpisane zostały m.in. przedsięwzięcia wieloletnie, Gliwicki Budżet Obywatelski, dotacje 
wraz z wykazem kwot podmiotów, które je otrzymały.  
Podała najważniejsze kwoty budżetu: 
dochody ogółem: 1.588.231.959,83 zł, w tym  

• dochody bieżące 1.404.262.585,36 zł  
• dochody majątkowe 183.969.374,47 zł; 

wydatki ogółem: 1.694.806.792,94 zł, w tym: 
• wydatki bieżące 1.258.109.130,72 zł  
• wydatki majątkowe 436.697.662,22 zł. 

Wyjaśniła, że wartości dochodów są niższe, niż w roku ubiegłym, dlatego, że w 2021 r. 
sprzedaż nieruchomości była bardzo duża. W 2022 r. nie udało się tego powtórzyć. 
Odnośnie wydatków przekazała, że największą część stanowią wydatki na oświatę. Miasto 
dopłaciło 131 milionów zł do oświaty, bo subwencja jest niewystarczająca. Poinformowała, 
że dwie największe inwestycje oddane w 2022 roku to Gliwickie Centrum Przesiadkowe 
i remont Szkoły Muzycznej. Przekazała, że najważniejszy parametr w budżecie to deficyt. 
Jego wysokość to 106.575.000,00 zł w zaokrągleniu do tysięcy zł. Dodała, że w 2021 r. 
deficyt wyniósł 24.463.000.00 zł, natomiast w 2020 r. była nadwyżka w wysokości 12,5 
miliona zł. Różnica ta spowodowana jest zmianami w finansowaniu samorządów, zmianami 
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w podatku PIT. Deficyt został pokryty ze środków z 2021 r. Poinformowała, że miasto 
dokłada do zadań zleconych. W 2022 r. było to 16 milionów zł. Powinno to być opłacane w 
całości ze środków państwa. Zakończyła, że opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej do 
Sprawozdania jest pozytywna. W uzasadnieniu RIO napisano, że sprawozdanie jest 
kompletne i brak w nim nieścisłości. 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Procel podziękował za informacje i zapytał kto 
z członków Komisji jest za pozytywną opinią do Sprawozdania z wykonania budżetu miasta 
Gliwice za 2022 rok oraz do informacji o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego 
na dzień 31.12.2022 r. 

Wynik głosowania: 7 głosów za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się.  Komisja pozytywnie 
zaopiniowała sprawozdanie wraz z informacją o stanie mienia. 

Ad. 2) Druki sesyjne. 

Komisja opiniowała następujące druki sesyjne: 

a) Projekt uchwały (druk nr 982) w sprawie zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gliwice.   

Przewodniczący Komisji Krzysztof Procel zwrócił się z prośbą do Naczelnik Wydziału 
Planowania Przestrzennego Iwony Pylypenko-Wilk o przedstawienie informacji w sprawie 
projektu. 

Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego Iwona Pylypenko-Wilk 
przedstawiła informacje dotyczące projektu uchwały w prezentacji (zał. do protokołu). 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Procel zapytał, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu wg druku nr 982. 

Wynik głosowania: 8 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.  
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wg druku nr 982.  

b) Projekt uchwały (druk nr 995) w sprawie pozbawienia fragmentu ul. Czapli 
w Gliwicach kategorii drogi publicznej. 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Procel przedstawił w skrócie uzasadnienie uchwały, 
wskazując, że przedmiotowa zmiana jest elementem porządkowania kategorii dróg i ich 
przebiegów w mieście, co zapewni sprawniejsze zarządzanie tymi drogami. Powiedział, że 
pierwotnie, na podstawie regulacji rozporządzenia Ministra  Komunikacji z 1986 roku, ul. 
Czapli stanowiła drogę wojewódzką, następnie uzyskała status drogi powiatowej na mocy 
przeprowadzonej reformy administracyjnej w 1999 r. Dodał, że obecny jej charakter nie 
wpisuje się w definicję ustawy o drogach publicznych, w myśl której do dróg powiatowych 
zalicza się drogi stanowiące połączenia miast będących siedzibami powiatów z siedzibami 
gmin i siedzib gmin między sobą. Odcinek ul.  Czapli od ul. Żurawiej do ul. Biegusa jest 
drogą o znaczeniu lokalnym i stanowi uzupełnienie sieci dróg służących miejscowym 
potrzebom, w związku z powyższym nie spełnia definicji drogi powiatowej, stąd 
przygotowany projekt.  

Przewodniczący Komisji Krzysztof Procel zapytał, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 995. 

Wynik głosowania: 8 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.  
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wg druku nr 995.  

c) Projekt uchwały (druk nr 996) w sprawie zaliczenia fragmentu ul. Czapli w Gliwicach 
do kategorii drogi gminnej oraz ustalenia jej przebiegu. 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Procel, w nawiązaniu do wcześniej omawianego 
projektu uchwały ,dodał, że projekt wg druku nr 996 stanowi ciąg dalszy działań 
porządkowania kategorii dróg i ich przebiegów w mieście.  
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Przewodniczący Komisji Krzysztof Procel zapytał, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 996. 

Wynik głosowania: 8 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.  
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wg druku nr 996.  

d) Projekt uchwały (druk nr 997) zmieniający uchwałę w sprawie zaliczenia niektórych 
dróg (ulic) publicznych – gminnych oraz ustalenia ich przebiegu.  

Przewodniczący Komisji Krzysztof Procel powtórzył, że jest to projekt stanowiący ciąg 
dalszy działań porządkowania kategorii dróg i ich przebiegów w mieście.  

Przewodniczący Komisji Krzysztof Procel zapytał, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 997. 

Wynik głosowania: 8 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.  
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Ad 3) Sprawy bieżące. 

Komisja zapoznała się z następującymi dokumentami:  

a) Pismo w sprawie podmiotów, na rzecz których w 2023 r. mogą być wykonywane przez 
nieletnich prace społeczne (kor. nr UM.310409.2023 – w załączeniu). Komisja 
zapoznała się z pismem.  

b) Informacja o stanie zabezpieczenia przeciwpowodziowego Miasta Gliwice 2022 r. (kor. 
nr UM.307989.2023 – w załączeniu). Komisja zapoznała się z informacją.  

c) Stan bezpieczeństwa miasta Gliwice i powiatu gliwickiego w zakresie ochrony 
przeciwpożarowej za rok 2022 (kor. nr UM.328529.2023 – całość  w aktach sesji Rady 
Miasta z dnia 20 kwietnia 2023 r.). Komisja zapoznała się ze sprawozdaniem.  

d) Informacja z przebiegu wykonania przebiegu planu finansowego Instytucji Kultury za 
rok 2022 r. (kor. nr UM.322653.2023 – w załączeniu). Komisja zapoznała się 
z informacją.  

e) Sprawozdanie z realizacji zadania z zakresu wspierania rodziny (kor. nr 
UM.335034.2023 - w załączeniu). Komisja zapoznała się ze sprawozdaniem. 

f) Sprawozdanie za rok 2022 z efektów pracy Organizatora rodzinnej pieczy zastępczej 
(kor. nr UM.324116.2023 - w załączeniu). Komisja zapoznała się ze sprawozdaniem.  

g) Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego miasta Gliwice w roku 2022 (kor. nr 
UM. 362282.2023 – całość w aktach sesji z dnia 20 kwietnia 2023 r.). Komisja 
zapoznała się z informacją.  

h) Sprawozdanie z realizacji miejskiego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii dla miasta Gliwice na lata 2022-2025 
(kor. nr 368632.2023 – w załączeniu). Komisja zapoznała się ze sprawozdaniem. 

i) Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi na 
rok 2022 (kor. nr 395736.2023 – całość w aktach Sesji Rady Miasta z dnia 20 kwietnia 
2023 r.). Komisja zapoznała się ze sprawozdaniem. 

j) Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Gliwice za rok 2022 (kor. nr 
UM.357821.2023 – oryginał w aktach Komisji Rewizyjnej). Komisja zapoznała się ze 
sprawozdaniem. 

k) Prośba o wyrażenie opinii w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu wraz z 
informacją o stanie mienia komunalnego (kor. nr UM.368497.2023 – w sprawie 
BR.0012.18.6.2023). Komisja wydała opinię pozytywną – patrz pkt 1 porządku 
posiedzenia. 
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Ad 3) Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

Komisja przyjęła protokół posiedzenia z dnia: 
• 14 marca 2023 r.  

Ad 4) Wolne wnioski. 

Żaden z członków Komisji nie zabrał głosu w tym punkcie porządku obrad. 

 (***) 

Nie ustalono terminu kolejnego posiedzenia Komisji. 

Na tym zakończono posiedzenie Komisji. 

Protokołowała 

(-) Anna Ciekańska 
Przewodniczący Komisji 

Rozwoju Miasta i Inwestycji 

(-) Krzysztof Procel 
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